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§ 5 

Ny förskola i kvarteret Rosteriet 7 i Liljeholmen 
Genomförandeärende 

Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förslaget om  

en förskola med kapacitet för åtta avdelningar i kvarteret Rosteriet 7 

i Liljeholmen.  

 

2. Stadsdelsnämnden föreslår att kommunstyrelsens ekonomiutskott 

godkänner förslaget om den nya förskolan. 

 

3. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsförvaltningen i uppdrag att beställa 

förskolan och att teckna avtal med fastighetskontoret om att hyra 

förskolan samt att beställa markentreprenaden för förskolegården, 

belägen delvis på parkmark, under förutsättning att 

kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner projektet. 

 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Antalet barn i åldrarna 1-5 år i behov av förskoleplats i 

Hägersten-Liljeholmen beräknas öka från 5 650 barn år 2014 till  

6 370 barn år 2016 och till 6 780 barn år 2018. Stadsdelsförvaltningen 

föreslår att en ny permanent förskola med åtta grupper hyrs i kvarteret 

Rosteriet 7 i Liljeholmen av fastighetskontoret. Förskolan kommer 

preliminärt vara klar för start under september 2015. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 13 januari 2014. 

Dnr 570-2013-2.6  

 
Förslag till beslut 

Abit Dundar m.fl. (FP), Lars Svärd m.fl. (M) och Johan Faxér m.fl. (MP) 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) lade fram ett 

förslag och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden ställde 

sig bakom förvaltningens förslag. 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 5 

Reservation 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

 

1. ”Att nämnden godkänner förvaltningens förslag om en förskola i 

kvarteret Rosteriet 7 i Liljeholmen undantaget punkt 1. 

2. Att nämnden godkänner en förskola med kapacitet för sex 

avdelningar i kvarteret Rosteriet 7.  

Efterfrågan på förskoleplatser är fortsatt stor i Hägersten-Liljeholmen.  

I augusti 2011 beslutade stadsdelsnämnden att bygga en förskola i nedre 

delen av det planerade nya bostadshuset i kvarteret Rosteriet 7. Förslaget 

var då att förskolan skulle innehålla fyra avdelningar. När nu förslaget 

återkommer som ett genomförandeärende har fyra avdelningar blivit  

åtta avdelningar. 

De ekonomiska resurser som stadsdelen tilldelas för förskolan räcker inte 

till när andelen nya förskolelokaler uppgår till mer än 50 procent, 

eftersom äldre lokaler är billigare än nybyggda lokaler. För att försöka 

hålla budgeten tvingas förvaltningen därför planera och bygga större 

förskolor med fler avdelningar och mindre yta per barn. Detta är en 

oroande utveckling som vi sett i vår stadsdel under de senaste åren. Vi 

menar därför att det är viktigt att de stadsdelsnämnder som får ökade 

kostnader i och med den nya hyressättningen kompenseras så att 

kvaliteten i verksamheten inte drabbas negativt.  

Det finns i dagsläget inga nationella riktlinjer för hur stora 

förskolelokaler behöver vara. Men det betyder inte att utrymmet saknar 

betydelse. Förskolan behöver kunna erbjuda barnen utrymme för olika 

slags aktiviteter, och aktiviteter med olika intensitet och tempo. Om 

utrymmet är litet samtidigt som många barn ska vistas på samma yta blir 

det svårt att uppnå detta, eftersom möjligheterna till lugn och ro minskar. 

Detta gäller även för barnens utemiljö. I anslutning till förskolan finns 

endast en liten gård varför man föreslår att ta i anspråk 754 kvm av 

parkmarken i Trekantsparken. Samtidigt som vi kan känna en oro för att 

man mer och mer inkräktar på de grönytor som fortfarande finns kvar i 

vår stadsdel så anser vi också att förskolans utegård är för liten för det 

antal barn som ska gå på förskolan enligt förslaget.  Det har tyvärr blivit 

något av en trend att nya förskolor får mycket små utegårdar. Men det är 

ingen anledning att fortsätta på det spåret. Färre avdelningar på förskolan 

som vi föreslår skulle visserligen inte göra själva gården större, men det 

skulle göra att varje barn får mer yta att röra sig på.” 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 5 

 
Särskilt uttalande 

Johan Faxér m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

”Vi ställer oss mycket positiva till att bygga en permanent förskola i 

kvarteret Rosteriet 7 på redan exploaterad mark i direkt anslutning till 

kollektivtrafik. Det är viktigt och bra att förskolan får ett eget 

tillagningskök, en förutsättning för näringsrik och god mat. 

Vi utgår från att förvaltningen bygger miljöcertifierat. Varje nybyggd 

förskola i stadsdelen bör vara miljöcertifierad och vi föreslår att 

förskolan i kvarteret Rosteriet 7 ska uppnå passivhusstandard eller vara 

certifierad enligt Miljöbyggnad, lägst nivå silver. Vi förutsätter att 

förvaltningen väljer giftfria material till golv med mera. 

Vi är för mindre förskolor där barnen kan känna sig trygga, knyta an till 

personalen på sin avdelning och leka och lära i en lugn miljö. Därför 

anser vi att en förskola för fyra eller fem avdelningar hade varit 

lämpligare än, som nu föreslagna, åtta avdelningar. Stadsdelen är i behov 

av förskoleplatser, så om förskolan byggs för åtta avdelningar utgår vi 

ifrån att nybyggnationen föregås av en noggrann planering av 

in/utgångar, inomhusmiljön etcetera så att förskolan i kvarteret Rosteriet 

7 blir en plats att trivas, lära och utvecklas på. 

Vi tror att barnen kommer att få en härlig utomhusmiljö i direkt 

anslutning till Trekantsparken. Att 754 kvm av allmänhetens parkmark 

tas i anspråk till förskolans gård anser vi vara ännu ett tungt vägande skäl 

till att förflytta planerna på en ny grundskola vid Trekanten, på 

allmänhetens parkmark, till Lövholmen.” 

_____________________ 

 


